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RONDA DE REUNIONS DEL CAP DE GOVERN AMB ALGUNS DELS PRINCIPALS INTERLOCUTORS

La CEA demana a Bartumeu
incidir en el diferencial de preus

MARC RODRÍGUEZ*
ANDORRA LA VELLA

33 Xavier Altimir i Mònica Codina, reunits ahir amb Jaume Bartumeu, a l’edifici administratiu de Govern.

TONY LARA

Altimir convida a
aprofitar que els
clients ara miren «més
que mai» la butxaca

El PS treballarà en
aquest sentit amb la
imposició indirecta,
amb visió «realista»

E
l cap de Govern, Jaume Bar-
tumeu, va reunir-se ahir
amb alguns dels principals
interlocutors del país en di-

ferents vessants –raonador del ciu-
tadà i Confederació Empresarial An-
dorrana (CEA)–, unes trobades on, a
banda de la tradicional tramesa de
la documentació per part del defen-
sor ciutadà Pere Canturri, el líder so-
cialdemòcrata va abordar les inicia-
tives econòmiques per sortir de l’ac-
tual crisi. En aquest sentit, el presi-
dent de la CEA, Xavier Altimir, va
transmetre a Bartumeu la demanda
del sector empresarial –prèvia felici-
tació– d’una priorització màxima en
el diferencial de preus.

Concretament, Altimir va detallar
a la sortida de la reunió que un dels
temes fonamentals de la trobada va
ser l’enfoc en aquest punt, ja que els
preus, segons ell, «continuen sent
un atractiu» que fins i tot creix «ara
més que mai». El motiu, el factor
més repetit durant els últims mesos,
la crisi econòmica internacional.
Això passa pel fet que, ara que «les
butxaques dels visitants estan més
buides», els clients valoren de forma
significativa els criteris competitius,
tal com va explicar el representant
empresarial.

Sobre la possibilitat de treballar
en aquest diferencial per la via de la
reducció d’impostos, Bartumeu va
recordar que «la situació no està per
moltes alegries» i que des de l’Execu-
tiu, en tot cas, s’intentarà mantenir
aquesta competitivitat per la via de
la «modificació de la fiscalitat amb
la imposició indirecta» que agrupa,
de fet, els impostos actuals. Altimir
va constatar el dèficit de les arques
públiques, però va apuntar que la si-
tuació «és un peix que es mossega la
cua», de forma que uns preus més
baixos portarien un increment del
volum de venda i, en conseqüència,
un augment de la recaptació.

EN BONA SINTONIA / Tot i aquestes di-
ferents visions, el cert és que la reu-
nió va ser del tot cordial, centrant-se
en l’objectiu comú de cercar solu-
cions per a la viabilitat econòmica
del país. Bartumeu va matisar que
«no seria realista» abaixar els impos-
tos davant la situació actual, de for-
ma que aquesta hipòtesi «no es pot
contemplar», però tots dos van coin-
cidir en el fet que cal treballar en la
reactivació econòmica «de la mane-
ra que sigui», segons va reconèixer
Altimir.

El president de la CEA va ampliar
que actualment «ja hi ha moltes em-
preses que pateixen la crisi de forma
molt seriosa», amb un «degoteig en
la pèrdua de llocs de treball» que va
«en augment». El pitjor és que aques-
ta situació es podria agreujar, se-
gons ell, en els pròxims mesos. És
per aquest motiu que Altimir va de-
manar «un esforç» a l’Executiu, que
és «molt conscient de la situació».
Pel que fa a la retallada de sous feta
per Bartumeu al seu Gabinet i a ell
mateix, Altimir va recordar que
això és «predicar amb l’exemple»,
un «gest», tot i que «per fer una reta-
llada important, amb això no n’hi
haurà prou».

La solució passaria, més aviat, per
una reconsideració de les «estructu-
res exagerades» que presenta l’Estat,
segons va afirmar el director de la
CEA, que va recordar com «des del
sector empresarial estem fent un
gran esforç per mantenir plantilles».
Finalment, Altimir es va mostrar
agraït per la ràpida rebuda de Bartu-
meu, al qual dies abans de la investi-
dura la CEA ja va legitimar amb una
crida a no bloquejar la seva elecció,
tal i com va reflectir aquest rotatiu.
Ser un interlocutor a respectar és un
repte pel qual «les expectatives són
molt bones», segons Altimir. H
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Administració digital, sinònim d’activació econòmica
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bEl PS accelerarà la llei
de la signatura
electrònica per treballar
«sense entrebancs»

El cap de Govern va afirmar ahir,
d’altra banda, que un dels temes
prioritaris, tal i com va avançar fa
uns dies, serà la potenciació de l’«ad-
ministració digital», una voluntat
que passa per l’agilització per apro-
var la llei de la signatura electròni-
ca. L’objectiu és que els actors
econòmics «treballin sense entre-
bancs de les administracions», millo-
rant en termes d’eficàcia.

Jaume Bartumeu, que va presen-
tar fa més d’una setmana el secreta-
ri d’Estat per a la Reforma de l’Admi-
nistració i la Promoció de la Societat
de la Informació, Alfons Miralles,
com l’encarregat d’impulsar l’admi-

nistració electrònica i els e-tràmits,
va considerar amb Xavier Altimir
aquesta priorització. El mateix Mira-
lles ja va afirmar fa uns dies que la
llei de la signatura «fa molts anys
que és al calaix», tot i que es necessi-
ta «com el pa i l’aigua«.

TROBADA AMB EL RAONADOR / Bartu-
meu es va reunir a primera hora del
matí amb el Raonador del ciutadà,
Pere Canturri, en el que va suposar
la primera trobada oficial, un acte
on es va repassar la memòria de
l’any passat recentment elaborada i
que, de fet, ha estat traduïda per pri-
mera vegada a quatre idiomes: el
castellà, l’anglès, el francès i el por-
tuguès, un fet que es deriva, segons

Canturri, de la gran quantitat d’ins-
titucions a escala internacional a les
quals s’envia el document.

Bartumeu, que va considerar que
aquest òrgan és un «interlocutor pri-
vilegiat de la ciutadania amb l’Ad-
ministració», va informar de l’acord
per contestar en breu alguns casos
pendents de l’anterior Executiu. Pa-
ral.lelament, Canturri mantindrà en
breu diferents trobades amb cadas-
cun dels sis ministeris per tractar les
qüestions que els afecten directa-
ment.

Entre els fets més destacats pre-
sents a la memòria hi ha l’incre-
ment de les queixes en un total de
12 casos respecte a l’any anterior.
Tot i això, l’existència d’organismes
com les oficines d’atenció al ciutadà
dels diferents comuns o l’Associació
de Consumidors d’Andorra (ACU)
permeten que moltes queixes no
arribin al Raonador, sent tractades
amb major rapidesa. H

El Raonador repassa la
memòria anual, traduïda
a quatre idiomes, amb el
líder socialdemòcrata

TONY LARA

33 Atenció als ciutadans, a l’Edifici Administratiu.

Taula de treball: el futur de la CEA
33 A la reunió entre Bartumeu i
Altimir també va sorgir el tema del
futur d’Andorra Desenvolupament
i Inversió (ADI). Va ser en aquest
punt on el socialdemòcrata va
emplaçar el representant empre-
sarial a la taula de treball pel mo-
del econòmic –que se celebrarà a
mitjan mes de juliol– en què, jun-
tament amb la Cambra de Co-
merç, s’abordarà la situació
d’aquest ens per a la promoció
econòmica.

33 El cap de Govern va comuni-
car que ja té «una idea de com ha
de funcionar una agència de pro-
moció econòmica», tot i que serà
dins la reunió de la taula on es
contemplaran les diferents op-
cions de futur de l’ADI. Aquest, de
fet, serà un dels temes a tractar,
ja que el mateix escenari de tre-
ball servirà per abordar diferents
iniciatives dels interlocutors desti-
nades a redreçar la si tuació
econòmica del Principat.


